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A szegedi egyetemet 
Szent-Györgyi Albert dr. 
képviseli a felsőházban 

Felsőházi póttag: Miskolczy Dezső dr. 
(A Délmagyarország munkatársától.') Csü-

törtökön délután egyórás tanácskozás után az 
egyetem tanári kara 

Szent-Györgyi Albert dr. Nobel-dijas 

professzort, a Ferenc József Tudo-

mányegyelem képviselőjeként felső-

házi rendes taggá választotta, 

mig a póttag: Miskolczy Dezső dr. professzor 

lett. 

A felsőházi tag választásának szükségessége 
Bcrecz János dr. professzor halála és Issekutz 
Béla dr. professzor eltávozása folytán követke-
zett be. Az egyetem tanácsa a választás iránt 
lépéseket tett a kormánynál, ahonnan három 
hét előtt érkezett le az utasitás a felsőházi ta-
gok megválasztására. Ilyen körülmények kö-
zött állapították meg a választás napját március 
16-ában. 

A választáson résztvettek az összes egyetemi 
rendes és rendkivüli tanárok. A szavazás titkos 
volt, a professzorok rangidős sorrendben, egy-

másután adták le szavazatukat. A szavazó urna 
fölbontása után kiderült, hogy a legtöbb sza-
vazatot a rendes tagságra Szent-Györgyi Al-

bert, a rendkivüli tagságra Miskolczy Dezső 

kapta. 

A jegyzőkönyv elkészítése után Ereky István 
dr. rektor kihi.dette Szent-Györgyi Albert, il-
letve Miskolczy Dezső megválasztását. Miután 
a jelen pillanatban nem lehet tudni, hogy 
Szent-Györgyi Albert professzor hol tartózko-
dik, az egyetem tanácsa ugy határozott, hogy 
amint Szent-Györgyi professzor tartózkodási he-
lye ismeretessé válik, a megválasztást tartal-
mazó jegyzőkönyvet nyomban eljuttatják hozzá. 

Egyidejűleg az egyetem tanácsa a jegyző-
könyv egy példányát fölterjesztette a kor-
mányhoz, illetve a felsőház háznagyi hivatalá-
hoz. 

Szent-Györgyi Albert professzor felsőházi 
taggá való választása általános megelégedést 
keltett. Ereky István rektor kijelentette a Dél-
magyarország munkatársa előtt, hogy a válasz-
tás fölött a legnagyobb örömét fejezi ki. 

A z é p l I K c z c s c k i r e l i n d í t á s á t s v r d e t t é k 

a k ö z i g f i z a a t á s l b i z o t t s á g ü l é s é n 

Mikor kezdik mea az idegklinika és a rendőrségi palota építését 
Csak két év mu.va kerülhet sor az egyetemi könyvcár telepilésére 

(A Délmagyarország munkatársától.) Pálfy 

József dr. polgármes.e elnökölt a kö igazga-
tási bizottság csütörtök délutáni ülésén. A pol-
gármester napi.end előtt bejelentette, hogy vi-
téz Imecs György dr. főispánt a kormányzó 
felmeihelte állásától és helyébe Tukats Sán-
dor dr. egyetemi matá.nanárt nevezte ki Sze-
ged város főispánjává. 

Pávó Ferenc dr. tb. tanácsnok felolvasta 

vitéz Imecs György bucsusorait: 

„A Főméltóságu Kormányzó Ur legfelsőbb el-
határozása folytán főispáni tisztségemtől megvá-
lók. Nem mulaszthatom el, hogp ebből az alka-
lomból őszinte köszönetet ne mondjak a tek. Köz-
igazgatási Bizotságnak azért a jólesően tapasz-
talt megértéséért, amellyel közérdekű munkámat 
mindenkor támogatni szives volt. Amidőn ezúton 
veszek bucsut az igen tisztelt Bizottságtól, kérem, 
tartson meg jóemlékezetében, mint ahogy én is 
mindig a legkedvesebben fogok a tek. Közigazga 
tási Bizottságra, annak igen tisztelt és nagyrabe-
csült tagjaira visszagondolni. Kérem egyúttal, 
hogy utódomat hazafias közérdekű eljárásában 
teljes szívvel támogatni szíveskedjék." 

Ezután 
Pálfy polgármester 

néhány meleg szóval méltatta a távozó vitéz 
Imecs György dr. főispán érdemeit: 

— Vitéz Imecs György főispán ur — mondotta 
a polgármester — három évvel ezelőtt minden ro-
koni, családi, vagy baráti összeköttetés nélkül 
ugyszólván teljesen ismeretlenül jött Szegedre a 
város kormányzatának élére. Annál teljesebb az 
ő működésének sikere, hogy ezalatt az aránylag 
rövid idő alatt nemcsak közjogi méltóságának il-
lető tiszteletet vivta ki a város társadalma min-
den rétegének megnyilatkozásában, hanem nap-
ról-napra bővülő baráti kör vette őt körül, amely 
annál inkább erősbödött és annál bensőségesebbé 
vált, minél jobban, minél közelebbről megismerte 
azokat a férfias jellemvonásokat és komoly érté-
keket. amelyeket Imecs György szerénysége soha-
sem fitogtatott. 

— Bár józan és bölcs politika! magatartása 
közismert — folvt'a,tta —, érmek birálata nem tar-
tozik a közigazgatási bizottságra. Dé igen is Yánlí 
.tartozik annak megállapítása és elismerése, hogy 

Imecs főispán három évet meghaladó időn át, 
mint ennek a bizottságnak elnöke, a kormányza-
tára bizott törvényhatósága területén működő 
közigazgatási és államigazgatási szervek közötti 
teljes összhang fenntartásával nehéz, sőt válsá-
gos gazdasági és politikai időkben is bölcsen és 
hiven teljesítette felelősségteljes feladatát. 

— Ezért ugy gondolom, hogy ez a bizottság 
nem térhet szó nélkül napirendre a bejelentett 
változás felett és őszinte Sajnálkozását fejezi ki 
Imecs György főispán ur távozása felett. És az-
zal a gondolattal vesz bucsut a főispán úrtól, 
hogy az ő kitűnő képességei a magyar közélet 
megfelelő helyén továbbra is érvényesítheti és 
Szeged városát megtartva jóemlékében. minél 
gyakrabban visszatér hozzánk, ahol kedves uri 
családjával eavütt mindenkor szívesen látjuk és 
fogadjuk — fejezte be szavait a polgármester. 

Pávó Ferenc dr. felolvasta ezután a polgár-
mesteri jelentést, majd Pap Róbert dr. 

a középitkezések megkezdését 

sürgette felszólalásában. Hangoztatta, venyen 
fel a város kölcsönt és kezdték mea az ideg-

éé elmek'i:i'-a, valamint a rendőrségi palota 

építését. Szó van az egyetemi könyvtár fel-

építésé ől is, mert a könyvtár mo lehetetlen 
helyze'ben van. A kormányhoz kell fordulni, 
a munkásság a kétségbeesés szélén áll. 

Tóth Imre dr. szóvátette, hogy a külterületen 
Ingatlanszerzéshez hatósági bizonyítvány kell 

ahhoz, hogy nincs ötven holdnál nagyobb in-
gatlana. Ennek a bizonyítványnak a megszer-
zése körülményes, a vevőt elriasztja. 

Páljy polgármester Pap Róbert dr. felszó-
lalására kijelentette, hogy 

a rendőrségi palota építkezésének 
ügye 

a minisztériumban akadt el. A városnak ragasz-
kodni kell a telek, árához. Legközelebbi buda-
pesti utja alkalmával dűlőre viszi a kérdést. 

i Az egyetemi épitkezés költsége fedezve van. 
I Ha a pén~ "' z'.er nem emel kifogást, ak-

{ kor még ebben az évben megkezdődik ez a 

: milliós •építkezés. Miskolczy professzor most 
I tanulmányozza a kérdést. Az egyetemi könyv-

Olcsó lakásra nincs 
tfondia, Ita megszáll 
a M E T R O P O L E - b a n ! 

Pesten, VIÍ., Rákóczi-ut 58. sz. 

Kénye lmes , meleg-folyóvizes, 
telefonos szobák 3 pengőtől. 

Remek konyhával, vá'ogatott faj-
borokkai, hangulatos cigányze-
nével várja kedves vendégeit a 
volt miskolci B ö c z ö g ő . I5ű 

tár f elépítésére két év múlva kerülhet sor. A 
magánépiíkezés is megindul, az »01asz®-ven-
déglő házát a Népbank megvásárolta és ide 
háromemeletes házat épit. 

Pávó Ferenc dr. az utalapi költségvetést, 
Hegedűs Antal az árvaszék jelentését ismer-
tette. 

Vitéz Tóth Béla dr. főorvos ismertette a 
tiszti főorvosi hivatal jelentését 

Az elmúlt hónapban a vörheny emel-
kedett, 

a védő oltások rendben folytak. Az influenza 
csökkent. A népesedési mozgalomból kitűnik, 
hogy az egy éven alóli gyermekek halandó-

sága emelkedett. 

Pap Róbert dr. ezután szóvátette, hogy a fő-
orvosi hivatal a múltban nem forditott elég 
gondot a csecsemőhalandóság meggátlására. 

Vitéz Tóth Béla dr. főorvos válaszában ki-
jelentette, hogy a halandóság nem emc'kedrit 
felül az átlagnál, az iskolaorvosi szolgálat pe-
dig Szegeden mintaszerű. 

Ezután Buócz Béla dr. főkapitányhelyettes 
ismertette a rendőrség jelentését, amelyet la-
punk más helyén közlünk. 

Szepessy Béla dr. pénzügyigazgató ismer-
tette, hogy az idei adóbafizetés 512.349 pengő, 
217 pengővel több, mint a multévi befizetés. 
Eddig befolyt az egész évi kivetés 35.8 száza-
léka. 

Nagyághy Géza dr. az ügyészség, Kiss Ká-
roly tanfelügyelő a tanfelügyelőség, Göllner 
Károly az állami építészeti hivatal, vitéz Hor-
váth János gazdasági tanácsos a gazdasági je-
lentést olvasta fel. 

A polgármester kérdésére vitéz Horváth Já-
nos kijelentette, hogy Szegedről r.em visznek 
gazdasági munkásokat Németországba. 

Gergely József dr. főállatorvos az állat-
egészségügyi hivatal jelentését olvasta fel, ez-
zel a közigazgatási bizottság ülése véget ért. 

V i t é z I m e c s G y ö r g y 

f - v o z ó f ő i s p á n b ú c s ú j a 

Tukats főispán Budapesten 

(A Délmagyarország munkatársától.) Vitéz 
Imecs György dr. távozó főispán csütörtökön 
délelőtt megjelent a gazdasági albizottság ülé-
sén. Kiss Károly nyug. miniszteri tanácsos me-
leg szavakkal vett bucsut vitéz Imecs György-
től a gazdasági albizottság nevében. A főispáni 
hivatalban csütörtökön délelőtt számosan ke-
resték fel a távozó főispánt, kitüntetéséhez gra-
tulálva mondottak búcsúszavakat Imecs György-
nek. 

Itt irjuk meg, hogy Tukats Sándor dr., Sze-
ged város uj főispánja csütörtökön este Buda-
pestre utazott. 

Z s á k , p o n y v a , l ó t a k a r ó , 

mindennemű k Ö f O l a r U gyári áron 

Varga M i h á l y cégnél, Aradi-u. 4. 


